
Vážení spoluobčané, 

 

   Dovolte mi vám touto formou sdělit velmi důležité informace týkající se odpadového hospodářství 

naší obce a oslovit vás každého, abychom si společně uvědomili závažnost tohoto problému.  

Současná společnost je bezpochyby velmi „konzumní“, naučili jsme se a zvykli si na rychlé nákupy, 

konzumaci a v souvislosti s tím i na jednoduchý výhoz, tedy odpad. Tyto vyjmenované procesy námi 

realizované probíhají automaticky a velmi rychle. Je potřeba si ale uvědomit jejich následek, co tímto 

chováním způsobíme a co po nás zůstává. Ano, produkujeme všichni odpad, proti tomu zde nechci 

nic namítat, je to přirozené a nechci tímto nikoho nijak omezovat v jeho spotřebě! 

K čemu bych chtěl ale vyzvat a na co bych chtěl tímto poukázat je uložení, potažmo třídění ODPADU.  

V obci Dobrná byl nastaven systém, že občané za uložení a svoz odpadu neplatí, navýšil se koeficient 

daně z nemovitosti. Předem musím podotknout, že příjem z této navýšené daně nepokryje ani 

třetinu nákladů na odpady, které obec stojí každým rokem víc a víc finančních prostředků. Legislativa, 

potažmo stát nás směrují do systému, kde si veškeré náklady na odpady budou hradit občané. Jak to 

obec či město zařídí (formou veřejných vyhlášek) prozatím nechávají na nás. Ale i tak jsou již na 

ministerstvech dané modely, kterých se obce musí držet. Každou veřejnou vyhlášku totiž schvaluje 

Ministerstvo vnitra, a tudíž ji přivádí v platnost. Do budoucnosti se tedy tomuto systému nevyhneme 

ani my!  

Chtěl bych Vám zde ukázat, jak na tom naše obec vlastně s odpady je a nechodit kolem horké kaše, 

realita je totiž „děsivá“ a je potřeba ji řešit s otevřenýma očima. 

 

V tomto grafu jsou znázorněny náklady obce na odpady v korunách a k tomu je v oranžových 

sloupcích znázorněn náklad na svoz směsného komunálního odpadu. Zbytek nákladů jsou náklady na 

tříděný odpad, objemný odpad a bioodpad.  

 

Z grafu lze vyčíst, že náklady se během posledních pěti let téměř zdvojnásobily.  
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Objem odpadů pravděpodobně neovlivníme, ale problémem je poměr SKO (směsného komunálního 

odpadu) a tříděného odpadu. V roce 2021 je průměr SKO na občana naší obce 436 kg! Do 200 kg na 

občana se počítalo v roce 2021 s cenou 500 Kč/ tunu. Jakmile se přesáhne tato váha 200 kg, činí 

skládkovné již 950 Kč/ tunu. Znamená to tedy, že jsme za rok 2021 uhradili 125 272 Kč nad tento 

limit.  

A zde můžete vidět, že tyto váhové limity se budou stále snižovat, naopak ceny skládkovného 

navyšovat.  

Limit pro získání třídící slevy 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

Množství odpadu obyvatel/kg 200 190 180 170 160 150 140 130 120 

Počet obyvatel (zdroj ČSU) 435 431         

 

A to zde popisuji pouze skládkovné, ne samotný svoz, tudíž službu, kterou nám zajišťuje dodavatel 

Technické služby města Děčín.  

Abych nás ale na druhou stranu také trochu pochválil, stoupá nám váha tříděného odpadu.  

 

Rok 2022 nemáme ještě uzavřený, toto je pouze předpoklad.  

 

Pokud tato data shrneme, můžeme říct, že třídíme, avšak navýšení objemu tříděného odpadu je 

pouhým odrazem celkového navýšení naší spotřeby a celkové tvorby odpadů. Jednoduše řečeno, 

nelepšíme se v třídění odpadů a je potřeba s tím rázně něco udělat!  

Jsou nám k dispozici nádoby na tříděný odpad, dle mého názoru jsou každému v dostatečném 

dosahu, minimálně cestou do práce můžeme každý vytříděný odpad do těchto nádob dopravit! 
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Při posledním svozu SKO (směsného komunálního odpadu) jsme spolu s místostarostou byli přítomni 

a všechny nádoby (popelnice) jsme před svozovým vozidle prohlédli. Obsah nás v souhrnu velmi 

překvapil. Ve většině nádob na SKO se vyskytovali odpady, které se daly jednoduše vytřídit, jinými 

slovy POPONÉST KOUSEK DÁL a neplnit tak nádoby určené na odpad, který se nedá již vytřídit. 

Jednalo se o skleněné, plastové obaly, papíry, časopisy …. 

Bohužel jsme v některých nádobách nalezli i stavební materiál, který je třeba odevzdávat pouze ve 

sběrných dvorech!  

Po zvážení tohoto konkrétního svozu činila průměrná váha směsného odpadu 31 kg na jednu nádobu. 

Jelikož se ale jedná o zimní měsíce, kdy se ukládá i popel z kotlů, je tato váha tímto navýšena. Stejný 

proces chceme uskutečnit i v letních měsících, kdy popel není ukládán. Jen pro porovnání – průměrná 

váha obsahu jedné nádoby v ČR je dle krajů 15-17 kg.  

VŠECHNY TYTO NEVYTŘÍDĚNÉ KOMODITY NÁM NAVYŠUJÍ CELKOVOU VÁHU SKO!!  
a jak jsem uvedl, ceny za skládkovné jsou velmi drahé! 

 

Zde můžete vidět příklady, co se v nádobách na směsný odpad nacházelo… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 



Nechci zde nikoho jmenovat, někoho osočovat, ale žádám nás všechny o zamyšlení se nad tímto 

tématem a přispěním svým přístupem ke zlepšení této záležitosti. Pomůžeme tím sami sobě, vždyť 

vynaložené finanční náklady nyní ještě obce, v budoucnu všech nás jednotlivě, se dají použít v jiných 

oblastech! Všichni se snažíme v této těžké době šetřit, pojďme to učinit i v této sféře!  

Děkuji všem, že toto mé sdělení minimálně vezmete na vědomí a věřím, že pro naši věc alespoň něco 

uděláme!  

 

V Dobrná, 09.01.2023 

Petr Dvorský, starosta obce Dobrná 

 


